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Energikväll den 11 september 2024 
27 medlemmar träffades på Kristinehovs Malmgård och fick lyssna till Michelle Tun 
von Gyllenplan som redogjorde för Svenskt Näringslivs synpunkter på svensk- och 
europeisk energipolitik. Hennes presentation bifogas. Michelle redogjorde för de 
olika utredningar som handlar om energi- och klimatpolitik. Svensk Näringsliv önskar 
politisk enighet och teknikneutrala lösningar. Tillståndsprocesser måste förkortas. 
Det blev en mycket livlig och intressant diskussion. Det som främst diskuterades var 
långsiktiga prognoser, leveranssäkerhet och teknikneutrala styrmedel.  
- Prognosen på 300 TWh bedömdes av flera deltagare som alltför hög. Man gjorde 
jämförelser med CDL-prognoser på 1970-talet. Det torde vara svårt att åstadkomma 
de stora utbyggnader som skulle krävas. 
- Kommer svensk basindustri att kunna betala de elpriser som marknaden genererar? 
Prognoserna verkar vara gjorda utan koppling till prisnivån. 
- Kommer styrmedel att bli teknikneutrala? De förslag som diskuteras idag är ofta 
kopplade till en viss teknik. 
- Kommer tillståndsprocesser att kunna kortas? I vårt grannland Finland är det 
annorlunda bl.a. genom att man jobbar parallellt med olika delar och 
tillståndsprocesserna tar ungefär halva tiden jämfört med Sverige. 
- I debatten skiljer man inte alltid mellan effekt och energi. För effektbalansen är det 
optimalt att använda olja. 
--Svenskt Näringsliv accepterar indelningen i elområden, men vill att dagens 
prisskillnader ska minska genom förstärkning av stamnätet och ny elproduktion i 
söder. 
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Efter mötet med Michelle presenterade vår egen medlem Tomas Åbyhammar en 
Granskning av Sveriges Klimatstatistik. Hans presentation bifogas. 
Tomas menar att Sveriges utsläpp av CO2 är betydligt lägre än den officiella siffran på 
ca 45 Mton. Han anser att siffran snarare är 3-4 Mton och att skillnaden beror på hur 
man beräknar upptaget av den svenska skogen.  
 

     
 

 


